
része teljesült, de a kiadások jó része
még hátra van – így kell értékelni az I-
VIII. havi pozitív, 10 millió Ft-os ered-
ményt. A legfontosabbnak az Egye -
sület likviditásának megőrzését tartot-
ta. Javasolta, hogy a Szakosztályok
2019. november 10-ig készítsék el a
2020-as évre vonatkozó munka- és
gazdálkodási tervüket. Az Egyesület
ezek, majd „tervtárgyalások” alapján
fogja elkészíteni 2020-as tervét.
Ennek különös indoka, hogy a Vá -
lasztmányi ülés időpontjáig három
nagy rendezvény is veszteséget muta-
tott. Felhívta a figyelmet, hogy az
egyes szervezetek saját szervezésű
programok költségei mellé a finanszí-
rozás összetételét is adják meg
(OMBKE központi forrás, külső támo-
gatás, szponzorok, alapítványok).
Hangsúlyozta, hogy ha az Egyesület
szervezetei a rendezvények társren-
dezőiként vesznek részt, akkor ennek
felelősségi, jogi következményeivel
(különösen munkavédelmi vonatko-
zásban) számolni szükséges.

A harmadik napirendi pontban a
megújulási munkabizottság eddigi te -
vékenységéről adtak a szekcióvezetők
rövid tájékoztatást. A Működési Szek -
ció részéről Zelei Gábor, a Gazdál ko -
dási Szekció részéről ifj. Ősz Árpád
távolmaradása miatt dr. Hatala Pál, az

Informatikai Szekció részéről ifj. Bom -
bicz János, a BKL Szekció részéről dr.
Pataki Attila, a Kitüntetések Szekció
részéről Németh Tamás távollétében
dr. Hatala Pál számolt be.

A Választmány a beszámolókat
egy hangúlag tudomásul vette, annak
figyelembevételével, hogy november-
ben egynapos munkaösszejövetelen
foglalják össze az Egyesület vezetői-
vel a Szekciók javaslatait a Választ -
mány részére.

A negyedik napirendi pontban
Kőrösi Tamás ismertette a harmadik
és negyedik negyedévi főbb rendezvé-
nyeket.

Az egyebekben dr. Szabados Gá -
bor elmondta, hogy Wahlner Aladár
sírhelyének megváltása érdekében az
Egyesület gyűjtést hirdetett, és három
hét alatt a szükséges összeg össze-
gyűlt; így a sírhely az Egyesület keze-
lésébe került. Hajnal János javasolta,
hogy az adakozók listája jelenjen meg
a Szaklapokban. A felvetést a Vá laszt-
mány elfogadta. 

Végezetül az Egyesület ügyvezető
igazgatója közölte, hogy a központ
antikbútor-együttesét, annak felbecs-
lése után zártkörű pályázatot követően
2 millió forintért értékesítették a Gle -
vitzky István által alapított alapítvány
felé. A bútorokat a dorogi Reimann

Bányászattörténeti Miniverzumban le -
het majd megtekinteni. Az adók befize-
tése után fennmaradó 1,5 millió forint-
ból informatikai fejlesztés fog megva-
lósulni. 

A Múzeum körúti ingatlan eladása
során adminisztrációs hibák felszámo-
lására van szükség, ezek elhárítására
jogászt bíztak meg. 

Zárásként dr. Hatala Pál elmondta,
hogy az Öntödei Múzeum megnyitásá-
nak 50. éves évfordulóját a fenntartó
Közlekedési Múzeum nem kívánta
megünnepelni, és az épület további
hasznosítását másképp látják; ezzel
együtt jubileumi megemlékezésre ke -
rült sor 2019. szeptember 27-én a
múzeum kertjében, amin legalább 120
fő vett részt. Közadakozásból emlékki-
advány is készült. 

Elnök úr felhívta a figyelmet, hogy a
jövőben az OMBKE logójának felhasz-
nálásával kapcsolatban körültekintően
kell eljárni.

A jegyzőkönyv, illetve az emlékezte-
tő a választmányi ülésen készített
hangfelvétel leirata alapján készült,
ami az egyesület honlapján (www.
ombkenet.hu) teljes terjedelmében
megtekinthető.

Zelei Gábor emlékeztetője alapján
összeállította BT
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Az OMBKE 1926. április 1-ei választ-
mányi ülésén Wahlner Aladár okl.
bányamérnök, bányakapitány, helyet-
tes államtitkár nyugalomba vonulása
alkalmából róla elnevezett emlékér-
met alapított. Első ízben a névadót, a
későbbiekben pedig a magyar bányá-
szat és kohászat terén a gyakorlat-
ban, vagy a szakirodalomban kiváló
érdemeket szerzett tagokat tüntették
ki az éremmel. Wahlner Aladár (1861–
1930) kiérdemelte e megtiszteltetést,
a XX. sz. első évtizedeinek egyik leg-
nagyobb szaktekintélyének számított,
elsősorban a bányászati jog terén al -
kotott maradandót. A Berán Lajos által
tervezett Wahlner Aladár-emlékérmet
fennállása óta mindössze 46-an kap-
ták meg, ezzel az Egyesület – és a
szakma –  legritkábban adományozott
elismerésének számít. 

Wahlner Aladárnak a Farkasréti
temetőben, a 47/2 parcellában lévő
sírja – leszármazók hiányában – rég-
óta nem került megváltásra, az
időrágta, de jó állapotú, nemes anya-
gú síremlékére a megszüntetés várt. 

Az OMBKE vezetősége kezdemé-
nyezte a nyughely közösségi adako-
zásból történő megváltását. A felhívás
rövid idő alatt eredményes volt, a kö -
zösség adományaiból összességében
307 500 Ft gyűlt össze, amelyből a sír-
hely – 25 évre kiterjedő – megváltása
megtörtént. A megmaradt közel 40
ezer Ft-ot a sírhely és közvetlen kör-
nyezetének tisztítására, a gyom- és
bozótirtásra, a síremlék javítására for-
dítjuk. 

Az OMBKE vezetősége ezúton
mond köszönetet az önzetlen adako-
zásért a Bányamérték Bt.-nek és Bibó

Szurkos Ferenc, Bocz András, Boross
Péter, Dr. Csiszár István, Fodor Krisz -
tina Mária, Glevitzky István, Gyimesi
Györgyné, Dr. Hatala Pál, Horányi
István, Dr. Horn János, Horváth
Zsuzsanna, Huszár László, Dr. Izsó
István, Jászai Sándor, Juhász Péter,
Karetka Gábor, Károly Ferenc, Kárpát
Csaba, Katkó Károly, Korompay Péter,
Kőrösi Tamás, Ládai Balázs, Liptay
Péter, Marczis Gáborné, Pitlik László,
Podányi Tibor, Dr. Sándor József,
Schudich Anna, Sebestyén Ferenc,
Soós Józsefné, Dr. Szabados Gábor,
Sziklai Ede, Dr. Szombatfalvy Anna,
Szombatfalvy Rudolf, Dr. Tardy Pál,
Tompa Richárd, Törő György, Vida
Zoltán, Zelei Gábor, Zubács Róbert
adakozóknak.

(a Szerk.) 

Wahlner Aladár sírhelyének megváltása


